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DATUM 2-3-2020 

AAN Leden van de commissie M&M 

VAN Rob van Muilekom 

DOORKIESNUMMER 3483 

ONDERWERP Samenwerkingsovereenkomst aanpak asbestdaken 

Geachte leden van de commissie Milieu en Mobiliteit, 
 
Graag informeer ik u middels dit memo over de ondertekening van de samenwerkingsovereenkomst 
aanpak asbestdaken die vandaag in Den Haag heeft plaatsgevonden.  
 
Inleiding 
Deze samenwerkingsverklaring is een intentieverklaring met als doel om een doorstart te maken met 
de aanpak van asbestdaken. Andere ondertekenaars zijn onder meer de minister van Milieu en 
Wonen, minister van Sociale Zaken, koploper provincies Gelderland, Drenthe en Overijssel, een 
aantal gemeenten, brancheverenigingen en enkele maatschappelijke organisaties. Ook na de 
ondertekening van vandaag kunnen partijen zich nog aansluiten en deelnemen aan de 
samenwerkingsverklaring.  
 
Achtergrond 
De afgelopen jaren is lange tijd sprake geweest van een mogelijk verbod op asbestdaken. Uiteindelijk 
werd dit in juni 2019 door de Eerste Kamer tegengehouden. Met het vervallen van het verbod is de 
problematiek van de asbestdaken echter niet verdwenen. Integendeel: in Utrecht ligt op dit moment 
nog steeds ca. 4,5 miljoen vierkante meter asbestdak. De afgelopen vier jaar is er weliswaar ca. 1,5 
miljoen m2 opgeruimd, maar na het sneuvelen van het asbestdakenverbod is het aantal dak 
vervangingen gedaald. Het blijft dus van groot belang om eigenaren aan te sporen hun dak te 
vervangen, ook als dit niet verplicht is.  
 
Inhoud samenwerking 
De landelijke aanpak volgt een aantal sporen:  

- Bewustwording en communicatie; 
- Financiële regeling: Fonds;   
- Ontzorgen gemeenten/Regio’s; 
- Koppelkansen; 
- Monitoring; 
- Veilige vereenvoudiging sanering. 

 
De provincie heeft aangegeven aan de meeste activiteiten concreet te willen bijdragen. Een 
belangrijk onderdeel van de aanpak is het opzetten van een fonds om particuliere dakeigenaren te 
helpen bij het verwijderen van hun asbestdak. Uit dit fonds kunnen leningen worden verstrekt 
waarvoor de overheid garant staat. Dit fonds wordt de komende periode uitgewerkt en wordt door 
het Rijk gevoed met 100 miljoen euro.  
 
Kanttekeningen 
Hoewel we grote waarde hechten aan een goede doorstart van de aanpak, zijn we ook kritisch.  
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Niet alleen had het aantal deelnemende partijen wat ons betreft hoger kunnen liggen, maar 
inhoudelijk zijn er ook nog flink wat punten die verdere uitwerking behoeven. De fondsvorming is 
hier het belangrijkste voorbeeld van. Door nu deel te nemen aan de samenwerking zorgen we er als 
koploperprovincie voor dat we effectief onze invloed kunnen uitoefenen op het realiseren van de 
gewenste uitkomsten.  
 
Concreet betekent dit bij de fondsvorming dat wij een fonds willen dat er niet alleen voor 
particulieren is, maar zeker ook voor agrariërs beschikbaar komt. Deze voorwaarde hebben wij ook 
aan het Rijk meegegeven en we hebben de dringende oproep gedaan aan de minister om de 
fondsvorming voor particulieren en (agrarische) bedrijven gelijktijdig en in onderlinge samenhang te 
ontwikkelen. Minister van Veldhoven heeft bij de ondertekening toegezegd het fonds voor zakelijke 
eigenaren, waaronder agrariërs, voor de zomer 2020 gereed te willen hebben. Ook zullen wij ons 
hard maken voor een goede en effectieve koppeling met de energietransitie. De provincie Utrecht 
vindt het belangrijk dat er in de samenwerking wordt gestreefd naar een grootschalige inzet van 
zonnepanelen. 
 
Inzet provincie Utrecht 

In de programmabegroting 2020 hebben Provinciale Staten besloten de asbestdaken aanpak te 
continueren en extra middelen uit te trekken voor het realiseren van een asbestdakenfonds. 
Daarnaast zijn er middelen gereserveerd voor de inzet van erfbegeleiders/ landbouwcoaches die zich 
richten op de verduurzaming van het erf, de transitie van de landbouw, en het vervangen van 
asbestdaken door zonnedaken. 
 
De precieze inzet van de provincie Utrecht in de aanpak van asbestdaken, ook in relatie tot deze 
samenwerkingsovereenkomst, wordt uitgewerkt in het programma Asbestdaken op nul in de 
provincie Utrecht 2020. Dit programma verwachten wij in maart als college van Gedeputeerde Staten 
vast te stellen om vervolgens aan uw commissie toe te kunnen sturen.  
 
 
 
 


